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W I Z Y T A  A M B A S A D O R A  ST A N Ó W  Z J E D N O C Z O N Y C H   
W  R E D Z I E   

 
8  p aźd z i e r n i k a  b r . 
Burmistrz Miasta Redy, 
Przewodniczący Rady 
Miejskiej Redy i Zastępca 
Burmistrza Miasta Redy 
gościli w UM Reda 
ambasadora Stanów 
Zjednoczonych w Polsce 
Victora Ashe’a. W trakcie 
krótkiego, niespełna 
półgodzinnego spotkania przy 
kawie, przedstawiono Redę, 
jej dokonania i problemy, 
przed jakimi stoi redzki 

samorząd. Victor Ashe, były wieloletni burmistrz Knoxville,  doskonale orientuje się 
w sprawach samorządowych.  Jego chęć poznawania polskich miast i wsi wynika z 
wcześniejszych doświadczeń w pracy samorządowej, stąd wizyta ambasadora w 
Redzie. 
(fot.: archiwum) 

 
PODZIĘKOWANIE  
Szanowni Państwo,  
W dniu 21 października 2007 r. odbyły się wybory do Sejmu i Senatu 
Rzeczypospolitej Polskiej. Wielu z nas spełniło swój obywatelski obowiązek 
 i podąŜyło do urn wyborczych. Tak wysokiej frekwencji jak w tych 
wyborach nie było w Polsce od 1989 roku. W  n a s z y m  mi eśc i e  
f r e k w e n c j a  r ó w n i eŜ  b y ł a  w y s o k a  i  w y n i o s ł a  6 2 , 7 2 % .  Na 
tle powiatu wejherowskiego 
 i Małego Trójmiasta Kaszubskiego wygląda następująco:  
Powiat wejherowski – 58.08%. 
Rumia – 64,80% 
Wejherowo –  60,12% 
Niezwykle budujące jest, Ŝe mieszkańców Redy zajmują sprawy kraju i czują 
się za nie odpowiedzialni. Za to poczucie obywatelskiego obowiązku 
serdecznie Państwu dziękuję. Pragnę równieŜ serdecznie podziękować za 
przygotowanie lokali wyborczych na terenie Gminy Miasta Redy. 
śyczę Państwu, nowo wybranym posłom i sobie, aby dokonany przez nas 
wybór skutkował poprawą bytu nas wszystkich. 

Burmistrz Miasta Redy 
        Krzysztof Krzemi 

B U R M I S T R Z  M I A S T A  P R Z Y Z N A Ł  S T Y P E N D I A  
N A J L E P S Z Y M  U C Z N I O M ,  S P O R T O W C O M ,  A R T Y S T O M   
W bieŜącym roku przyznano  
w Redzie, po raz pierwszy od  3 lat, stypendia za wyniki w nauce  
(38 wyróŜnionych), stypendia sportowe (23 wyróŜnionych) i artystyczne (2 
wyróŜnionych).  
Najlepsi spośród nagrodzonych zostali wyróŜnieni podczas sesji Rady 
Miejskiej  Redy, która odbyła się 30 października br. 
Wśród wyróŜnionych znaleźli się: 

• Krzysztof Kamiński – za wyniki w nauce  
• Justyna Dobrzycka - za wyniki w nauce 

• Marta Jeshke – stypendium 
sportowe 

• Martyna Dąbkowska –  
stypendium sportowe 

• Tomasz Rutkowski – 
stypendium sportowe 

PREZENTACJA REGIONALNEGO 
PROGRAMU OPERACYJNEGO 
WOJEWÓDZTWA POMORSKIEGO  
 
8  p aźd z i e r n i k a  b r . burmistrz wziął 
udział w prezentacji Regionalnego 
Programu Operacyjnego Województwa 
Pomorskiego 2007-2013 
wynegocjowanego z Komisją Europejską. 
Nasze województwo zakończyło 
negocjacje jako pierwsze, a Regionalny 
Program Operacyjny Województwa 
Pomorskiego oceniono jako jeden z 
najlepszych w kraju. Program przewiduje 
do podziału 885 mln euro. To kwota 
duŜa, ale w stosunku do potrzeb zbyt 
mała. Niestety nasze województwo jest 
jednym z najgorzej potraktowanych w 
rozdziale środków unijnych w ramach 
RPO.  
T R W A J Ą  P R A C E  
P R O J E K T O W E  N A D  
P O Ł ĄC Z E N I E M  D R O G O W Y M  
U L I C  C E G I E L N I A N A  -  L E ŚN A  
 
1 0  i  2 3  p aźd z i e r n i k a  b r .  
burmistrz wraz z Przewodniczącym Rady 
Miejskiej Redy, zastępcą burmistrza oraz 
kierownikami referatów inwestycji i 
gospodarki nieruchomościami wzięli 
udział w kolejnym spotkaniu, 
dotyczącym realizacji połączenia 
drogowego ulic Leśna – Cegielniana.  W 
spotkaniu uczestniczyli przedstawiciele 
Rumi, Starostwa Powiatowego w 
Wejherowie i Zarządu Dróg 
Powiatowych. Podczas spotkania 
dyskutowano na temat moŜliwości 
obniŜenia kosztów realizacji inwestycji, 
której wartość na dzień dzisiejszy, wg 
kosztorysów inwestorskich, wynosi ok. 
72 mln. zł. Konieczność obniŜenia 
kosztów inwestycji, na poziomie 
kosztorysów inwestorskich, wynika z 
duŜego prawdopodobieństwa odrzucenia 
projektu przez RPO WP, przypadku  gdy 
jego wartość będzie zbyt duŜa.  
 
N O W A  U L I C A  W  R E D Z I E   
1 6  p aźd z i e r n i k a  b r . Burmistrz 
Miasta Redy Krzysztof Krzemiński, 
Przewodniczącym Rady Miejskiej Redy 



Kazimierz Okrój, zastępca burmistrza Janusz Molak oraz wiceprzewodniczący rady 
Dariusz Czylkowski dokonali uroczystego oddania do eksploatacji ulicy Piaskowej 
w Redzie wraz z drogą wewnętrzną (na terenie Szkoły Podstawowej Nr 6).  
 
R O Z P O C Z Ę Ł Y  S I Ę  C Y K L I C Z N E  S P O T K A N I A  Z  
M I E S Z K A ŃC A M I   
SPOTKANIE Z MIESZKA ŃCAMI W SZKOLE PODSTAWOWEJ NR 6 DuŜym 
zainteresowaniem cieszyło się pierwsze ze spotkań Burmistrza Miasta Krzysztofa 
Krzemińskiego z mieszkańcami, które odbyło się 16 października br. w Szkole 
Podstawowej nr 6. Głównym tematem spotkania były zamierzenia inwestycyjne 
miasta na najbliŜsze lata. BliŜej omówiono koncepcję połączenia drogowego ul. 
Cegielnianej w Rumi z ul. Leśną w Redzie, budowę bezkolizyjnego przejazdu pod 
torami PKP oraz  sali sportowej przy Szkole Podstawowej nr 6 czyli zagadnienia 
bezpośrednio dotyczące części Redy tzw. „za torami”. Czynny udział w spotkaniu 
wzięli radni związani z tą częścią Redy tj. Przewodniczący Rady Miejskiej 
Kazimierz Okrój, Katarzyna Fedde oraz Dariusz Czylkowski. Obecni byli równieŜ 
pozostali radni. Wśród pytań zadawanych przez mieszkańców pojawiały się tematy 
dotyczące terenu całego miasta takie jak  połączenie drogowe Obwodowa-
Kosynierów, plan zagospodarowania terenu nad rzeką Redą, wygląd dworca 
kolejowego  i jego okolic, basen. Kolejne tego typu spotkania odbędą się w 
pozostałych częściach Redy.  
(tekst: Dariusz Czylkowski) 

Z A K O ŃC Z Y Ł A  S I Ę  K O M P L E K S O W A  K O N T R O L A  U R Z ĘD U  

M I A S T A  W  R E D Z I E  

 
2 6  p aźd z i e r n i k a  b r . burmistrz oraz skarbnik miasta spotkali się w UM Reda z 
przedstawicielami Regionalnej Izby Obrachunkowej na podsumowaniu 
kompleksowej kontroli Urzędu Miejskiego w Redzie, dotyczącej gospodarki 
finansowej gminy i zamówień publicznych w latach 2003-2007. Kontrola trwała od 
4 czerwca do 26 października br. Urząd wypadł w kontroli ogólnie dobrze, pomimo 
pewnych błędy, które wykazano w protokole końcowym. Protokół ten jest do 
wglądu w UM Reda i zostanie podany do informacji publicznej za pośrednictwem 
strony internetowej miasta.    
 
I N F O R M A C J A  Z  P R Z E B I E G U  U R O C Z Y S T O ŚC I  7 5 -
L E C I A  O C H O T N I C Z E J  S T R A śY  P OśA R N E J  W  R E D Z I E   

 
W dniu 20 października 2007r. o godzinie 
13:00 mszą św. rozpoczęły się uroczystości 
75 – lecia Ochotniczej StraŜy PoŜarnej w 
Redzie. Mszę św. koncelebrowaną 
odprawili ks. infułat Albin Potracki, ks. 
kanonik Franciszek Lisiński i ks. Jerzy 
Osowicki - Kapelan Powiatowy StraŜaków. 
Podczas zakończenia liturgii jednostka OSP 
Reda otrzymała z rąk ks. infułata Medal 
„Bene merito dioecesi gedanensi”, nadany 

przez Arcybiskupa Metropolitę Gdańskiego Tadeusza Gocłowskiego, jako symbol 
wdzięczności za wkład i zaangaŜowanie w Ŝycie społeczności redzkiej. Ks. Infułat 
Albin Potracki uchwałą Prezydium Zarządu Oddziału Wojewódzkiego Związku OSP 
RP w Gdańsku został odznaczony srebrnym medalem „Za Zasługi dla PoŜarnictwa”. 
Na placu apelowym przed straŜnicą, po złoŜeniu raportu przez dowódcę uroczystości 
dh Jana Machalińskiego V-ce Prezesowi Zarządu Głównego Związku OSP RP w 
Warszawie i odegraniu hymnu państwowego, zaproszonych gości w osobach: 
• dh Zygmunt Tomczonek – V-ce Prezes Zarządu Głównego Związku OSP RP w 

Warszawie 
• dh Grzegorz Pladzyk – sekretarz i dyrektor Biura Zarządu Wojewódzkiego 

Związku OSP RP w Gdańsku. 
• dh Mirosław Józefowicz – prezes  Zarządu Powiatowego ZOSP RP w 

Wejherowie. 
• dh Tadeusz Selewski –V-ce prezes Zarządu Powiatowego  
• ks. Jerzy Osowicki - Kapelan Powiatowy StraŜaków 
• mł. bryg. Piotr Ściebura – z-ca komendanta Powiatowego PSP w Wejherowie. 

• st. kap. Jacek Nowak  -  d-ca JRG nr 
1. 

• st.   kap. Jarosław Szreder – d-ca  
JRG nr 2 

• Józef Bigott – V-ce prezes OSP 
Rekowo 

• Wiesław Szczygieł – 
Przewodniczący Rady Powiatu w 
Wejherowie   

• Stanisław Wicki – Członek Zarządu 
Powiatu Wejherowskiego 

• Ks. Infułat Albin Potracki – 
proboszcz parafii WNM 

• Ks. Kanonik Franciszek Lisiński 
• Krzysztof Krzemiński - Burmistrz 

Miasta Reda 
• Dariusz Czylkowski –  v-ce 

przewodniczący Rady Miasta Reda 
• Zbigniew Ziółkowski – komendant 

Ochrony p.poŜ w Redzie 
• Franciszek Konkel – Inspektor 

Zarządzania Kryzysowego w Redzie  
• Antoni Jaks 
• Maria Rzepińska  
oraz przedstawicieli Rady Miasta Reda i 
przedstawicieli sąsiadujących jednostek 
OSP z pocztami sztandarowymi, powitał 
prezes OSP Reda Wiesław Kornacki. 
Następnie odznaczony Złotym „Medalem 
za Zasługi dla PoŜarnictwa” został 
sztandar i jednostka OSP Reda za 75-cio 
letnią działalność na rzecz ochrony 
przeciwpoŜarowej miasta i regionu. Aktu 
dekoracji dokonał V-ce prezes ZG ZOSP 
RP w Warszawie Zygmunt Tomczonek i 
dyrektor Biura ZW ZOSP RP w Gdańsku 
Grzegorz Pladzyk. Burmistrz Miasta 
Reda Krzysztof Krzemiński w krótkim 
wystąpieniu posumował działalność 
straŜaków ochotników OSP Reda 
zwracając uwagę na coraz szerszy zakres    
    ( d o k .  s t r .  4 ) 

 
 
 

FORUM 

PRZEWODNICZĄCYCH RAD 

GMIN I POWIATÓW POMORZA 

3 października br. w sali konferencyjnej 
Urzędu Miasta w Gdyni odbyło się 
spotkanie inauguracyjne Forum 
Przewodniczących Rad Gmin i Powiatów 
Pomorza. Forum zostało załoŜone przez 
Fundację Rozwoju Demokracji Lokalnej 
Pomorskie Centrum Samorządu 
Terytorialnego. Fundacja działa na rzecz 
środowiska samorządowego i zajmuje się 
między innymi przygotowywaniem i 
prowadzeniem szkoleń, konsultacjami i 
doradztwem dla samorządów, tworzeniem 
opracowań dotyczących planowania 
strategicznego w jednostkach samorządu 
terytorialnego a takŜe prowadzeniem 
badań naukowych. Nowo powstałe forum 
ma tworzyć silną opiniotwórczą grupę 
przewodniczących rad gmin i powiatów, 

SPOTKANIA BURMISTRZA Z MIESZKA ŃCAMI :  

- 28 listopada br. godzina 18:00 Zespół Szkół Nr 2 w Redzie, ul. Brzozowa 30 

- 29 listopada br. godzina 18:00 Zespół Szkół Nr 1w Redzie, ul. Łąkowa 36/38  



liderów poszczególnych samorządów, po to by niezaleŜnie od politycznych przekonań 
wspólnie zabierać głos w waŜnych dla regionu sprawach. Stanowiska i opinie 
wypracowane przez Forum kierowane będą do ministrów i komisji sejmowych oraz 
przekazywane wojewodzie i marszałkowi województwa. Forum ma takŜe pomagać w 
rozwiązywaniu problemów związanych z pełnieniem funkcji przewodniczącego oraz 
pogłębiać ich wiedzę na temat funkcjonowania jednostek samorządu terytorialnego 
oraz obowiązków i uprawnień rad. W pierwszych obradach forum uczestniczył 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Redzie Kazimierz Okrój. Obecni byli równieŜ 
Wojewoda Pomorski Piotr Karczewski, Przewodniczący Sejmiku Województwa 
Pomorskiego Brunon Synak oraz Przewodniczący Rady Miasta Gdyni Stanisław 
Szwabski. Na inauguracyjnym spotkaniu uczestnicy przyjęli uchwałę o utworzeniu 
Forum Przewodniczących Rad Gmin i Powiatów Pomorza. W listopadzie na 
kolejnych obradach zostanie wybrany Zarząd i Przewodniczący Forum oraz komisje 
problemowe. Ustalony zostanie równieŜ plan pracy i lista tematów, które będą 
podejmowane na następnych spotkaniach. 

(tekst: Kazimierz Okrój) 

KONFERENCJA „BEZPIECZNA DROGA” 

W piątek 12 października br. w Starostwie Powiatowym w Wejherowie w ramach 
cyklu IV Konferencji pt.: „Bezpieczny Powiat” odbyła się konferencja „Bezpieczna 
droga”. W konferencji udział wzięli między innymi przedstawiciele Policji z 
Komendy Wojewódzkiej i Powiatowej, przedstawiciele StraŜy Miejskich i Gminnych, 
pracownicy samorządowych jednostek organizacyjnych oraz radni powiatu 
wejherowskiego. Miasto Reda reprezentowali Przewodniczący Komisji Prawnej i 
Bezpieczeństwa Publicznego Leszek Hebel, Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej 
Dariusz Czylkowski oraz Kierownik Referatu Inwestycji, InŜynierii Miejskiej i 
Ochrony Środowiska Andrzej Jaworek. Przewodnictwo naukowe konferencji objął dr 
inŜ. Kazimierz Jamroz z Politechniki Gdańskiej, który przedstawił załoŜenia do 
projektu „Gambit” programu bezpieczeństwa ruchu drogowego. Powiat 
Wejherowski nie wdroŜył dotąd tego programu dlatego, dr Jamroz omówił diagnozę 
bezpieczeństwa ruchu drogowego, strategię działania i sposób wdraŜania tego 
programu. Nowoczesne metody nadzoru nad ruchem drogowym przedstawił insp. 
Janusz Staniszewski z Wydziału Ruchu Drogowego Komendy Wojewódzkiej Policji w 
Gdańsku. Metody te wykorzystują wideorejestratory i fotoradary oraz oparte są o 
rejestratory wjazdu na czerwonym świetle i odcinkowy pomiar ruchu drogowego. 
Badania europejskie dowodzą, Ŝe na drogach, na których zainstalowano radary ilość 
wypadków drogowych spadła o 20-30 procent. Na dzień dzisiejszy w województwie 
pomorskim stoją 33 maszty z radarami. Pani mgr Stanisława Zielińska z Centrum 
Edukacji Nauczycieli w Gdańsku w referacie pt.: „Bezpieczna droga dzieci do szkół” 
zwróciła uwagę na rolę władz miasta w zapewnieniu bezpiecznego dojścia dzieci i 
młodzieŜy do szkół oraz zwróciła uwagę na rolę elementów odblaskowych, w które 
powinna być wyposaŜona odzieŜ dziecka i plecak szkolny. Takie tanie i proste 
elementy, zwłaszcza w warunkach ograniczonej widoczności, znacznie podnoszą 
moŜliwość dostrzeŜenia dziecka na drodze przez kierującego pojazdem. Stan 
bezpieczeństwa na drogach naszego powiatu omówił przedstawiciel Sekcji Ruchu 
Drogowego Komendy Powiatowej Policji w Wejherowie. W okresie I półrocza na 
drogach naszego powiatu doszło do 96 wypadków drogowych, w których zginęło 14 
osób a 132 doznało obraŜeń ciała. W tym okresie w Redzie zaistniało 12 wypadków, 
w których zginęły 3 osoby a 9 zostało rannych. Jedną z najczęstszych przyczyn 
zdarzeń drogowych jest niedostosowanie prędkości do warunków jazdy. Jak 
powiedział jeden z prelegentów konferencji obawiamy się być ofiarą rozboju lub 
morderstwa natomiast większe prawdopodobieństwo utraty zdrowia i Ŝycia związane 
jest z ruchem drogowym. W naszym powiecie do ciągów komunikacyjnych 
najbardziej zagroŜonych występowaniem zdarzeń drogowych naleŜy przebiegająca 
przez nasze miasto droga krajowa nr 6 oraz droga wojewódzka nr 218. Janusz 
Nowak Dyrektor Zarządu Dróg dla Powiatów Puckiego i Wejherowskiego 
przedstawił ocenę stanu i perspektyw rozwoju sieci dróg w powiecie. Dyrektor 
Nowak potwierdził, Ŝe w najbliŜszym czasie największą inwestycją drogową w 
naszym powiecie będzie wybudowanie połączenia drogowego z Rumi do Redy 
poprzez ulice Leśną i Cegielnianą. Istnieje juŜ pełne opracowanie tego połączenia 
oraz kosztorys. Na początku przyszłego roku wszystkie dokumenty zostaną złoŜone w 
Urzędzie Wojewódzkim celem ubiegania się o dofinansowanie tego zadania z 
Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Pomorskiego. Na zakończenie 
konferencji Bernard Hinz z Powiatowego Centrum Zarządzania Kryzysowego 
Starostwa Powiatowego w Wejherowie przedstawił program zimowego utrzymania 
dróg na terenie naszego powiatu. 

(tekst: Dariusz Czylkowski, Leszek Hebel) 

 

KOMISJA ZDROWIA, KULTURY, 
SPORTU  

I REKREACJI  
 
W środę 17 października br. odbyło się 
spotkanie członków Komisji Zdrowia, 
Kultury, Sportu i Rekreacji z Dyrektorami 
Niepublicznych Zakładów Opieki 
Zdrowotnej w Redzie. Celem spotkania 
była analiza systemu ochrony zdrowia w 
naszym mieście. W czasie posiedzenia 
Komisji zapoznano się równieŜ z planem 
wykorzystania środków z funduszu 
Miejskiego Programu Przeciwdziałania 
Alkoholizmowi i Narkomani na zajęcia 
pozalekcyjne i inne oraz z planem zajęć 
prowadzonych dla dzieci i młodzieŜy w 
świetlicach socjoterapeutycznych. Na 
terenie miasta Redy znajdują się trzy 
przychodnie lekarskie: na ulicy Łąkowej, 
na osiedlu SEMEKO oraz na dworcu 
PKP. Ponadto działa NZOZ - Grupowa 
Praktyka Pielęgniarska „REMEDIUM”. 
W przychodniach  zatrudnieni są lekarze 
ogólni tzn. interniści – lekarze rodzinni 
oraz lekarze pediatrzy, są natomiast 
trudności w zalezieniu lekarzy 
specjalistów. Przychodnie czynne są 
codziennie od poniedziałku do piątku w 
godzinach od 7.00 do 1900, (lekarze 
przyjmują od 8.00 do 18.00) zaś do godz. 
900 pobierana jest krew na badania w 
gabinecie zabiegowym. W dni wolne od 
pracy – święta oraz nocna opieka 
medyczna sprawowana jest nad 
pacjentami w ramach Narodowego 
Funduszu Zdrowia przez NZOZ 
„FALCK”. W Redzie działa teŜ gabinet 
ginekologiczny, okulistyczny, 
rehabilitacyjny – gdzie moŜna zbadać się 
równieŜ w ramach umowy z Narodowym 
Funduszem Zdrowia. Radni pytali czy 
moŜliwe jest prowadzenie opieki 
medycznej na terenie naszego miasta w 
nocy oraz w dni wolne i święta, tak aby 
pacjenci nie jeździli do Wejherowa lub 
Rumi. Zdaniem lekarzy obecnie nie ma 
takiej moŜliwości. Powodem tego jest 
brak dostatecznej ilości lekarzy. JednakŜe 
nie ma takiej sytuacji, w której nie byłoby 
lekarza w czasie pracy przychodni. 
Ponadto byłyby kłopoty z rozliczaniem 
między trzema działającymi NZOZ-ami w 
Redzie. Dyrektor NZOZ nr 1 
poinformował, Ŝe nie ma jeszcze 
wytycznych na rok 2008 co do warunków 
kontraktów z Narodowym Funduszem 
Zdrowia. Do tej pory w naszym 
województwie lekarze byli zmuszani do 
zawierania umów na gorszych 
warunkach. JednakŜe NZOZ-y naleŜą do 
tzw. „Porozumienia Zielonogórskiego” i 
najprawdopodobniej dojdzie do zawarcia 
takich umów, które będą na poziomie 
pozostałych świadczeniodawców z terenu 
całej Polski.  (dok. str. 5) 
 

 
 



(dok. ze str. 2) bezinteresownej słuŜby dla społeczeństwa miasta. Gratulował 
wytrwałości, obowiązkowości i poświęcania się ochotników przez 75 lat istnienia. 
Prezes Wiesław Kornacki przedstawił najwaŜniejsze daty i wydarzenia w historii 
Ochotniczej StraŜy PoŜarnej w Redzie. Za zaangaŜowanie w pracach na rzecz 
jednostki zasłuŜeni straŜacy odznaczeni zostali medalami „ Za Zasługi dla 
PoŜarnictwa”: 
Złotym - dh Marian Szymański; 
Brązowym – dh Jaks Roman, dh Machaliński Jan, dh Grzenia Paweł, dh Szymański 
Mirosław; Miłym akcentem było wręczenie przez przewodniczącego Rady 
Powiatowej w Wejherowie Wiesława Szczygła i członka Zarządu Rady Powiatowej 
Stanisława Wickiego najstarszemu i zasłuŜonemu straŜakowi dh Kazimierzowi 
Lewandowskiemu Medalu „ ZasłuŜony dla Powiatu”. 
Za całokształt działalności i wkład na rzecz jednostki OSP Reda „Honorowe Medale 
Przyjaźni” z rąk prezesa straŜaków Wiesława Kornackiego i  v-ce przewodniczącego 
Rady Miasta Redy Dariusza Czylkowskiego otrzymali: 

„Honorowy KrzyŜ Zasługi” – dh Kazimierz Lewandowski 
„Honorowe Medale Przyjaźni”: 

� Krzysztof Krzemiński -Burmistrz Miasta Reda 
� Stanisław Wicki- członek Zarządu Powiatu 
� Grzegorz Pladzyk - dyrektor Biura ZW ZOSP RP  
� Tadeusz Selewski  v-ce prezes ZP ZOSP RP  
� Andrzej Papke – Komendant Powiatowy PSP 
� ks. Kanonik Franciszek Lisiński 
� Maria Rzepińska – wł. firmy MAWI 

Na zakończenie głos zabrali zaproszeni goście wyraŜając wdzięczność i 
podziękowania za 75 lat obecności i działalności OSP Reda. Całość uroczystości, 
mimo deszczu, uświetniła miejska orkiestra po batutą Jana Frankowskiego i wspólny 
obiad w straŜackiej świetlicy. 
 
OBCHODY 89 ROCZNICY ODZYSKANIA PRZEZ POLSK Ę 
NIEPODLEGŁO ŚCI 
W niedzielę 11 listopada br. w kościele p.w. Wniebowzięcia Najświętszej Marii 
Panny w Redzie odbyły się uroczyste obchody 89 Rocznicy Odzyskania przez 
Polskę Niepodległości.  
Organizatorami uroczystości byli: proboszcz parafii p.w. WNMP – ksiądz infułat 
Albin Potracki, Burmistrz Miasta Redy – Krzysztof Krzemiński, Dyrektor Zespołu 
Szkół Nr 1 –  Marek Kamiński. Obchody rozpoczęły się uroczystą mszą św. za 
Ojczyznę. Po mszy odbyła się akademia z okazji Święta Niepodległości. Akademię 
przygotowały dzieci i młodzieŜy z Zespołu Szkół Nr 1 pod opieką nauczycielek – 
Aliny Gajewskiej, GraŜyny Terach, Marzenny Jodłowskiej oraz Marzeny 
Norowskiej. Po akademii delegacje kombatantów, redzkich szkół, stowarzyszeń, 
zakładów pracy i mieszkańców złoŜyły kwiaty pod tablicą upamiętniającą 
mieszkańców Redy zamordowanych w czasie II wojny światowej. W uroczystych 
obchodach 89 rocznicy Odzyskania przez Polskę Niepodległości wziął udział poseł 
na sejm RP – Jerzy Budnik.  
 
O G Ł O S ZE N I A  
E u r o p e j s k i e  U g r u p o w a n i e  n a  R z e c z  E d u k a c j i  i  K r e o w a ni a  
A k t y w n o ś c i  " E U R E K A "  w ramach akcji "Masz głos masz wybór" 
organizowanej przez Fundację im. Stefana Batorego zaprasza w dniu 29 listopada br. 
na godzinę 18:00 do Auli Zespołu Szkół Nr 1 w Redzie przy ul. Łąkowej 36/38 na 
debatę władz Miasta Redy z mieszkańcami poświęconą inwestycjom na terenie 
miasta. Wiodącym tematem będzie sprawa tranzytu przez Redę oraz planów 
rozwiązania obciąŜenia ruchem kołowym ulicy Gdańskiej – budowa Obwodnicy 
Północnej Aglomeracji Trójmiejskiej (OPAT). W planie spotkania są takŜe 
propozycje innych programów społecznych ze strony organizacji i mieszkańców 
oraz informacje nt. powołania biura wolontariatu przy ośrodku poradnictwa 
zawodowego w "EURECE".   
S t o w a r z y s z e n i e  E U R E K A pragnie zaprosić mieszkańców Redy do nowo 
utworzonego ośrodka poradnictwa zawodowego dla dorosłych i młodzieŜy. JuŜ teraz 
moŜna zgłaszać się we wtorki i czwartki w godzinach od 9:00 do 17:00 pod 
numerem telefonu: 722 396 140. DyŜuruje pan Łukasz Garwatowski.  
Z a p r a s z a m y  w s z y s t k i c h  z a i n t e r e s o w a n y c h  d o  t w o r z o n e go  
w  R e d z i e  b i u r a  w o l o n t a r i a t u , które mieści się w budynku byłego 
komisariatu policji przy ul. Gdańskiej 55. Biuro otwarte jest we wtorki i czwartki w 
godzinach od 9:00 do 17:00, tel.: 722 396 140. DyŜuruje pan Łukasz Gerwatowski 
"EUREKA" 
ul. Gdańska 55 
Reda 84 – 240 (były komisariat) 

www.eureka.gd.com.pl 
e - mail: eureka.org@poczta.fm 
W I A D O M O ŚC I  W ĘD K A R S K I E  
Tegoroczne zmagania o tytuł Wędkarza Roku 
koła PZW 126 Reda dobiegły końca. Walka 
była zacięta od pierwszych, aŜ do ostatnich 
zawodów. Oto klasyfikacja: 
 

1. Janusz Sikorski 
2. Karol Kreft 
3. Łukasz Bertrand 
4. Franciszek Bruch 
5. Roman Gończ 
6. Jacek Klamrowski 
7. Jerzy Wierzbicki 
8. Czesław Szymczak 
9. Janusz Zybała 
10. Bogusław Jarzębiński 

W chwili obecnej ustalany jest 
harmonogram zawodów na przyszły rok. 
Poza tym w dalszym ciągu zajmujemy się 
obserwacją i ochroną tarła troci, i łososia 
w rzece Redzie. Na jeziorach natomiast 
dobrze biorą: szczupak, sandacz i okoń. 
Ładna jesienna aura zachęca do 
wędkowania, co widać po duŜej ilości 
łódek z wędkarzami np. na jeziorze 
śarnowieckim.Nie zapominajmy o 
dorszu, który teŜ świetnie bierze jesienią. 
Jest to dobry czas na duŜe sztuki. Unijny 
zakaz połowu dorsza dotyczy tylko 
rybaków, więc miłośnicy wędkarstwa 
morskiego mogą spokojnie łowić na 
morzu.  

(tekst: Karol Kreft) 
 
WIZYTA MŁODZIE śY Z 

DNIEPROPIETROWSKA W PRYWATNEJ 

SZKOLE W REDZIE  
W czerwcu nasza szkoła przystąpiła do 
konkursu „RAZEM – wymiana 
młodzieŜy – partnerstwa 2007” 
organizowanego przez Fundację 
Współpracy Polsko – Ukraińskiej PAUCI 
i finansowanego ze środków Ministerstwa 
Spraw Zagranicznych, opracowując 
projekt dotyczący zagadnień ekologii i 
przyrody naszego terenu, zatytułowany 
„Bli Ŝej przyrody”.  
W lipcu otrzymaliśmy informację, Ŝe 
nasz projekt został oceniony najwyŜej i 
dzięki temu mogliśmy uczestniczyć w 
polsko – ukraińskiej wymianie 
młodzieŜy. We wrześniu uczniowie 
Prywatnej Szkoły w Redzie przebywali w 
Dniepropietrowsku, goszczeni przez 
uczniów Zespołu Szkół Nr 111. Tam 
polska i ukraińska młodzieŜ realizowała 
projekt ekologiczny pt.: „ŚcieŜka 
ekologiczna” opracowany przez tamtejszą 
szkołę. W dniach 4 – 11.11.2007 
uczniowie z Ukrainy rewizytowali 
Prywatną Szkolę w Redzie, biorąc udział 
w projekcie „BliŜej przyrody”. 
Odwiedzaliśmy miejsca, w których 
młodzieŜ mogła zapoznać się z florą i 
fauną morza i lasu oraz przybliŜyć sobie 
zagadnienia związane z ochroną przyrody 
i wpływu człowieka na jej przetrwanie. 
(dok. str. 5) 



WIZYTA MŁODZIE śY Z DNIEPROPIETROWSKA W PRYWATNEJ SZKOLE W 
REDZIE  
(dok. ze str. 4) Byliśmy w Stacji Morskiej na Helu, podziwiając tresurę fok, 
uczestniczyliśmy z zajęciach laboratoryjnych w Akwarium Morskim w Gdyni oraz 
Izbie Przyrodniczo – Leśnej w Muzie.  
MłodzieŜ miała mnóstwo ciekawych wraŜeń, duŜo się nauczyła i poznała nasz 
region. Była to bardzo udana wizyta. Ukraińcy wywoŜą z Polski przekonanie, Ŝe jest 
to piękny kraj, wspaniali, serdeczni ludzie, którzy dbają o swoją przyrodę. Wszyscy 
mamy nadzieję, Ŝe w przyszłym roku uda się nam zorganizować podobną wymianę i 
zacieśnić więź między ludźmi Ŝyjącymi w Polsce i na Ukrainie.  

(tekst: Maria 
Masztalerek) 

 
KOMISJA ZDROWIA, KULTURY, SPORTU I REKREACJI  
(dok. ze str. 3) Jak wynika z informacji Redzkie NZOZ-y prowadzą akcje 
promocyjne w zakresie bezpłatnego przebadania spirometrem, na okoliczność 
osteoporozy, prostaty. W listopadzie przeprowadzono akcję tzw. białą sobotę, gdzie 
mieszkańcy mogli zbadać się na okoliczność cukrzycy, zmierzyć ciśnienie. W 2008 
roku najprawdopodobniej jedna z przychodni będzie świadczyć usługi w zakresie: 
niewydolności krąŜenia i programu antynikotynowego. Pomimo tego, Ŝe te badania 
profilaktyczne są nieodpłatne pacjenci nie zgłaszają się. Podobne akcje 
przeprowadzały gabinety ginekologiczne, z terenu powiatu, zapraszając mieszkanki 
na bezpłatne badania cytologiczne. Przedstawiciele NZOZ-ów zgodnie 
poinformowali o trudnościach związanych z funkcjonowaniem portalu internetowego 
Narodowego Funduszu Zdrowia oraz o nękających nieustannych kontrolach. 
Lekarze stwierdzili, Ŝe lekarz jest szczęśliwy gdy tylko leczy pacjentów. Niestety w 

obecnym czasie zmuszany jest do 
wielu innych administracyjnych 
czynności, które zakłócają i 
utrudniają leczenie chorych. 
Przedstawicielka pielęgniarek 
dodała, Ŝe problemem dla NZOZ-
ów jest obowiązkowe posiadanie 
programów z odpowiednim 
zestawem komputerowym, co jest 
kosztowne i konieczne. 
Pielęgniarki otrzymują kontrakt od 
„zaoptowanych” pacjentów. 
Niestety duŜo ludzi nie 
zdeklarowało się jeszcze do 
pielęgniarki środowiskowej. 
Pielęgniarki środowiskowe 
świadczą usługi u pacjentów w 
domu przez 5 dni w tygodniu w 
godzinach od 700 do 1900. 
Wykonują wszystkie zabiegi, które 
są zlecone przez lekarza internistę. 
Ponadto zaznaczyła, Ŝe gabinet 
pielęgniarski jest czynny w 
godzinach od 900 do 1100 oraz od 
1500 do 1700. JednakŜe gabinet 
zabiegowy nie moŜe być czynny 
bez lekarza. Pielęgniarki nie 
świadczą swoich usług po godz. 19 
i w dni wolne od pracy, te usługi 
wykonuje pogotowie „FALCK”. 
Najprawdopodobniej w 2008 roku 
pielęgniarki środowiskowe będą 
musiały świadczyć obowiązkowy 
program profilaktyczny w zakresie 
gruźlicy. 
Wanda Chomacka – Pełnomocnik 
Burmistrza ds. Przeciwdziałania i 
Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych – poinformowała o sposobie wykorzystania środków z funduszu 
Miejskiego Programu Przeciwdziałania Alkoholizmowi i Narkomani. W dalszej 
części Wanda Chomacka omówiła trudności związane z leczeniem osób zagroŜonych 
chorobą alkoholową. Poinformowała o przeprowadzeniu badań dzieci i młodzieŜy w 
zakresie zjawisk społecznych i patologicznych. Radni dyskutowali teŜ na temat 

działalności świetlic 
socjoterapeutycznych, w Szkole 
Podstawowej nr 5, 3 i 6. W świetlicach 
sprawowana jest opieka nad trudnymi 
dziećmi i młodzieŜą. Uczniowie mają 
moŜliwość odrabiania lekcji, zajęcia te 
prowadzą nauczyciele z poszczególnych 
szkół. Andrzej Byczkowski 
Przewodniczący Komisji Zdrowia, 
Kultury, Sportu i Rekreacji dodał, iŜ w SP 
3 – prowadzone są teŜ zajęcia w ramach 
Powiatowego Zespołu Placówek 
Oświatowo Wychowawczych w 
Wejherowie. 

(tekst: Hanna Janiak, Andrzej 

Byczkowski) 

 
N A S I  R A D N I   

 
J E R ZY  K O S K A  
Mieszkaniec Redy od 51 lat. Radny 3-ch 
kadencji. Absolwent Gdańskiej WyŜszej 

Szkoły Administracji -  
kierunek administracja 
publiczna. Ojciec trójki 
dorosłych dzieci. 
Pracuje w Zespole Szkół 
Nr 2 w Redzie, na 
stanowisku kierownika 

gospodarczego. Członek Komisji 
Finansów i Polityki Gospodarczej, 
Komisji Prawnej i Bezpieczeństwa 
Publicznego oraz Komisji ds. WPI. Silnie 
związany z Redą i problemami jej 
mieszkańców. Radny z okręgu     Nr 13, 
tj. dla mieszkańców ulic: Poniatowskiego, 
Szkolnej, Mickiewicza, Asnyka, Prusa.  
e-mail:jkoska@poczta.onet.pl 
 
 
ZBIGNIEW KISIEL 
 
Wiceprzewodniczący RM oraz członek 
Komisji Gospodarki Przestrzennej i 
Ochrony Środowiska, a takŜe Komisji 
Finansów i  
Polityki Gospodarczej. Wiek 47 lat, 

Ŝonaty, troje dzieci. 
Absolwent Wydziału 
Elektrycznego Politechniki 
Gdańskiej, ukończone 
podyplomowe studia 

Prawno-MenadŜerskie, 
pracownik  

Elektrociepłowni WybrzeŜe S.A. 
ZaangaŜowany w tematy rozwoju miasta 
oraz sprawy spółdzielni mieszkaniowej. 
Hobby: Ŝeglarstwo i śpiewanie szant.  

UWAGA KOMBATANCI  
 TERMINY DY śURÓW 

 
STOWARZYSZENIE POLSKICH 
KOMBATANTÓW OBRO ŃCÓW 
OJCZYZNY IM. GEN. W. ANDERSA 
DYśURUJE: 
 
GDYNIA LESZCZYNKI, BIBLIOTEKA 
UL. OPATA HACKIEGO 33 (DAWNA 
ŚW. MIKOŁAJA 33) 
W OSTATNI PONIEDZIAŁEK 
MIESI ĄCA 13:00 – 15:00 
 
RUMIA , DOM KULTURY (DWOREK 
POD LIPAMI)  
UL. MICKIEWICZA 19, POKÓJ NR 1, 
I PIĘTRO 
W PIERWSZĄ I TRZECI Ą ŚRODĘ 
MIESI ĄCA 10:00 12:00 
* DOJAZD AUTOBUSEM 85 - 
WYSIĄŚĆ NA śĄDANIE ZA 
ZAKR ĘTEM LUB DOJAZD 
AUTOBUSEM 173 - WYSIĄŚĆ PRZY 
OŚRODKU ZDROWIA  
 
REDA, URZĄD MIASTA W REDZIE  
W DRUGĄ I CZWART Ą ŚRODĘ 
MIESI ĄCA 10:00 – 13:00 
 
KROKOWA, URZĄD GMINY 
W OSTATNI CZWARTEK MIESI ĄCA 
8:30 – 10:30  
 
W SPRAWACH PILNYCH: (058) 678 
63 20 

DYśURY RADNYCH  
LESZEK HEBEL  
Przewodniczący Komisji Prawnej i 
Bezpieczeństwa Publicznego pełni 
dyŜur w drugi poniedziałek kaŜdego 
miesiąca w godz. 16.00-17.00  
w SP nr 5 ul. Rekowska 36. 



WYMIANA MŁODZIE śOWA Z HOLANDI Ą  

W dniach 1 – 5 października 27-osobowa grupa uczniów Gimnazjum Nr 2 w 
Redzie przebywała w Zwolle (Holandia) na wymianie młodzieŜowej. Wyjazd 
odbywał się pod hasłem: „ Nasze drogi do wspólnej Europy”. Podczas wyjazdu 
uczniowie byli pod opieką Pana Dyrektora, Jana Skrobula oraz nauczycielek  j. 
angielskiego, Małgorzaty Terleckiej i Iwony Nowickiej. Cała impreza 
zorganizowana została dzięki dotacji ze środków Unii Europejskiej przyznawanych 
w ramach Programu „MłodzieŜ w Działaniu”. 
 

Do Zwolle przyjechaliśmy w 
godzinach południowych i po 
krótkim przywitaniu uczniowie 
udali się do goszczących rodzin. 
Nasze pierwsze wraŜenie było 
bardzo dobre. Miasto czyste, 
zadbane, szkoła nowocześnie 
urządzona, oraz mnóstwo 
rowerów. Wszędzie! W 
Holandii czekał na nas bogaty 
we wraŜenia program pobytu. 
Lekcja zwiedzania Zwolle, 
przypominająca zabawę w 
podchody, na długo zapadnie 

naszym uczniom w pamięci, zwłaszcza, Ŝe uczestnicy sami musieli szukać 
odpowiedzi na pytania zawarte w programie. Polscy uczniowie ponadto mogli wziąć 
udział w wieczorze muzułmańskim podczas trwania Ramadanu oraz spoŜyć iftar 
(posiłek po zachodzie słońca) przygotowany przez uczniów holenderskich.  
WraŜenie na polskiej młodzieŜy zrobiła nie tylko wizyta w szkole partnerskiej, ale 
takŜe spotkania integracyjne, pływanie kajakami w Hattem, wizyta na cmentarzu 
wojennym Oosterbeek na którym spoczywa 73 polskich Ŝołnierzy, poległych pod 
Arnhem w operacji powietrzno-desantowej podczas II wojny światowej. DuŜą 
atrakcją był równieŜ pobyt w Amsterdamie, zwiedzanie Centrum Nauki NEMO 
autorstwa Renzo Piano, który wprawił naszych uczniów w prawdziwy zachwyt, a 
takŜe park rozrywki Hoge Veluwe z muzeum Kroller-Muller, w którym znajduje się 
największa kolekcja prac Vincenta van Gogha oraz innych holenderskich 
impresjonistów. Podobnych atrakcji było jeszcze mnóstwo. Naprawdę trudnym 
zadaniem byłoby wymienienie wszystkiego, co udało się nam zobaczyć i zwiedzić 
podczas tego wyjazdu. 
Wydawałoby się, Ŝe 5 dni to sporo czasu, ale dla nas minął on zbyt szybko, gdyŜ 
bogaty program pobytu obfitował w szeroką gamę wraŜeń. Nasi uczniowie szybko 
pokonali bariery językowe, nawiązując nowe znajomości i zacieśniając nowe 
przyjaźnie. Gdy juŜ prawie płynnie mówili po angielsku nadszedł czas poŜegnania, 
wymiany adresów mailowych, numerów telefonów, a potem juŜ tylko 
czternastogodzinna podróŜ z powrotem do Polski. KaŜdy z nas chętnie zostałby 
dłuŜej, ale niestety, wszystko co dobre, szybko się kończy i musieliśmy opuścić 
Zwolle. Teraz czekamy na wizytę naszych holenderskich przyjaciół w Redzie w 
kwietniu 2008 roku. 

(Tekst: M. Terlecka) 
     

POKAZ TRADYCYJNEGO TA ŃCA IRLANDZKIEGO  
W REDZKIEJ SP 6.  

 
15.10.2007R., społeczność 
Szkoły Podstawowej nr 6 w 
Redzie gościła niezwykłą osobę. 
OtóŜ na zaproszenie J. i S. 
Szymerowskich, oraz B. 
Drewek i A. Kostenckiej 
przyjechał do nas z Dublina p. 
Jon Stack - były tancerz jednego 
z najbardziej prestiŜowych 
zespołów irlandzkich „The 
RiverDance”. 
Jon Stack od siódmego roku 
Ŝycia interesował się tańcem. 

Starał się realizować swoje marzenia, choć wymagały one wielu godzin Ŝmudnych, 
codziennych ćwiczeń. Nasz gość zaprezentował uczniom jedną z wielu odmian 
tradycyjnego tańca irlandzkiego, tzw. reel dance. Pokazał teŜ specjalne, ręcznie 
wykonane obuwie- w którym taki taniec się wykonuje. Były to buty szyte ze skóry, z 

drewnianymi koturnami, znajdującymi się 
z przodu i tyłu podeszwy. Jeden taki but 
waŜył półtora kilograma, a widzowie 
mieli wraŜenie, Ŝe tancerz wcale nie 
podlega prawu grawitacji! Tak lekko i 
sprawnie p. Stack tańczył w tym 
nietypowym obuwiu. 
Na zakończenie spotkania J. S. zaprosił 
młodzieŜ do kręgu i zaprezentował kilka 
podstawowych figur grupowego tańca 
irlandzkiego. Wszyscy świetnie się 
bawili. Uczniowie wręczyli gościowi 
serduszka z podziękowaniem za tak 
ciekawą prezentację. Pan Stack równieŜ 
serdecznie podziękował i obiecał, Ŝe 
odwiedzi uczniów SP 6 w marcu 2008 r., 
kiedy anglistka, B. Drewek i polonistka, 
A. Kostencka będą organizowały 
doroczne obchody Tygodnia Kultury 
Irlandzkiej 

(aka) 
WIADOMO ŚCI  
Z MIEJSKIEGO 
PRZEDSZKOLA NR 2 
D n i a  1 8 . 1 0 . 2 0 0 7  w  M i e j s k i m  
P r z e d s z k o l u  N r  2  w Redzie im. 
Juliana Tuwima odbyła się uroczystość 
przedszkolna – Pasowanie na 
przedszkolaka.  
Pani dyrektor Regina Klein wraz z 
wychowawcą Alicj ą Kankowską powitała 
dzieci oraz przybyłych rodziców. 
Uroczystość ta pozwoliła dzieciom 
zaprezentować swoje pierwsze 
osiągnięcia, które wyzwoliły duŜe 
zadowolenie wśród rodziców i personelu. 
Na zakończenie uroczystości dzieci 
otrzymały medale zucha – malucha. 
„ C a ł a  P o l s k a  c z y t a  
d z i e c i o m”  pod takim hasłem dnia 
29.10.2007 w Miejskim Przedszkolu 
Nr 2 w Redzie odbyło się głośne 
czytanie wierszy Juliana Tuwima dla 
dzieci w wieku przedszkolnym –  
takŜe dla tych nie uczęszczających do 
naszej placówki. Wiersze czytała 
pani Justynę Zdanowską – 
nauczycielka z przedszkola nr 2. 
 

IMPREZY KULTURALNE – 
LISTOPAD W MOKSIR REDA 

1."Teatr przy stoliku"  - 3 listopad 2007 
- spotkania cykliczne w kaŜdą pierwszą 
sobotę miesiąca, czytanie bajek dzieciom.  
2. Koncert kameralny w ramach 
wtorkowych spotkań muzycznych - 13 
listopada 2007 
3. Koncert muzyki bluesowej - Joanna 
Pilarska & "Na drodze" - blues 
akustyczny - folk - 24 listopad 2007 
4. karaoke - 25 listopad 2007 - impreza 
cykliczna - w kaŜdą ostatnią niedziele 
miesiąca - konkurs karaoke z nagrodami. 
 
Wszystkie imprezy odbywają się w sali 
widowiskowej MOKSiR w Redzie 
 



WRĘCZONO NAGRODY LAUREATOM 
KONKURSU „MASKOTKA MIASTA 

REDY” 
6 

listopada br. w Urzędzie 
Miasta w Redzie burmistrz 
Krzysztof Krzemiński oraz 
zastępca burmistrza Janusz 
Molak wręczyli nagrody 
laureatom konkursu 
„Maskotka miasta Redy”.  
Po konsultacjach z redzkimi artystami plastykami ze stowarzyszenia KUNSZT, 
Komisja Konkursowa w składzie: Janusz Molak, Katarzyna Fedde, Dariusz 
Czylkowski, Teresa Kania, Marek Labuda, Renata Sokołowska, Iwona Kocińska, 
piotr Grzymkowski, Łukasz Kamiński, wybrała projekt maskotki autorstwa Anny 
Siwickiej, nagrodzony kwotą 500zł.W przyszłym roku maskotka zaprojektowana 
przez Anią zostanie wykonana na potrzeby promocji miasta. 
Komisja wyróŜniła takŜe cztery prace: Moniki Ruchniewicz, Mateusza Frańczaka, 
Aleksandry Bechter, Piotra Chodak. 
 
I I I  REDZKIE IMPRESJE 2007  
W dniach  od 6- 8 paŜdziernika odbywała się w Redzie trzecia juŜ cykliczna 
prezentacja prac członków  "Stowarzyszenia Twórców Sztuki i Rękodzieła 

Artystycznego KUNSZT"  
pod hasłem "Fantasmagorie i 
realia". Mecenasem wystawy 
był Urząd Miasta Redy.   
Uświetniła ona obchody 40 - 
lecia miasta, które 
przypadają w tym roku. 
Upamiętniła równieŜ 
nieŜyjącego artystę Stefana 
Lewińskiego, który na zawsze 
pozostanie w pamięci 
członków Stowarzyszenia 
jako fantastyczny kolega i 
świetny malarz. Na auli 
Zespolu Szkól nr 2 

prezentowali swoje prace członkowie stowarzyszenia– łącznie 29 wystawiających. 
Przede wszystkim pokazano malarstwo, tkaninę, równieŜ rękodzieło, haft, fotografię, 
rysunek, biŜuterię i decoupage ( technikę zdobienia przedmiotów uŜytkowych  
wzorami wyciętymi z ozdobnych serwetek).  
Przedstawiono prace ludzi, dla których twórczość jest zarówno pasją, sposobem na 
Ŝycie, odreagowaniem stresu jak  i fantastyczną przygodą. 
Trwała zaledwie 3 dni, została udostępniona  mieszkańcom miasta, dzieciom i 
młodzieŜy szkolnej. Poprzedził ją wernisaŜ z udziałem władz powiatu, miasta i 
licznie zaproszonych gości. Otwarciu towarzyszył koncert, z cyklu wtorkowych  
koncertów kameralnych organizowanych przez MOKSiR. Wystrój roślinny wnętrza 
wykonała pani RóŜa Melcer z Gospodarstwa Szkółkarsko - Ogrodniczego z Redy.  
Wystawa cieszyła się duŜym zainteresowaniem młodzieŜy, mieszkańców Redy i 
artystów z zaprzyjaźnionych klubów artystycznych. Zwiedzający wystawę chwalili 
stale rosnący poziom prac i architekturę zieloną wykonaną specjalnie na tę okazję, 
Ŝałując, Ŝe wystawa trwała zbyt krótko. 

(B. Zawal- Brzezińska) 
 
UROCZYSTOŚĆ  45-LECIA ZESPOŁU SZKÓŁ NR 2 W REDZIE  
W piątek, 12 października w Zespole Szkół Nr 2 w Redzie odbyła się uroczystość 45 
– lecia szkoły. Obchody rozpoczęły się mszą świętą w kościele Św. Wojciecha, 
koncelebrowaną przez proboszcza parafii, ks. Zbigniewa Kerlina, ks. Bogusława 
Kotewicza i ks. Krzysztofa Hapkę. Po mszy wszyscy zebrani goście, nauczyciele i 
uczniowie udali się do szkoły. Tu, w sali gimnastycznej, dyrektor szkoły, Jan 

Skrobul, powitał wszystkich bardzo 
serdecznie i przedstawił 45 – letnią 
historię szkoły. Dyrektor złoŜył równieŜ 
wszystkim pracownikom oświaty 
najlepsze Ŝyczenia, a zasłuŜonym 
nauczycielom wręczył nagrody.  

śyczenia składali takŜe licznie przybyli 
goście, wśród których znaleźli się m.in. 
poseł Jerzy Budnik, starosta wejherowski, 
Józef Reszke; radni powiatu, 
przedstawiciele kuratorium, 
przedstawiciele władz Redy: burmistrz 
miasta, Krzysztof Krzemiński; 
przewodniczący Rady Miasta, Kazimierz 
Okrój; radni Redy; dyrektorzy redzkich 
placówek oświatowych oraz inni 
znamienici goście. Burmistrz Redy 
wręczył równieŜ kilku nauczycielom 
nagrody Burmistrza, a uczniom ZS2 
stypendia naukowe i sportowe. 
 

 
 
Po części oficjalnej wszyscy z 
zainteresowaniem obejrzeli akademię pod 
hasłem „Reda – Polska – Europa”, w 
której uczniowie ze sporym talentem 
przedstawili dzień z Ŝycia szkoły, którą 
właśnie odwiedzili goście z Anglii.  
W przedstawieniu dowcipnie i z 
humorem wyeksponowano regionalizm  
i europejskość naszej szkoły. Artystyczną 
stronę uroczystości przygotowała  
p. Mirosława Wróblewska, o oprawę 
muzyczną zadbała p. Agnieszka Dzienisz, 
natomiast dekorację plastyczną wykonała 
p. Beata Zawal – Brzezińska. 
Goście zwiedzili takŜe szkołę, 
udekorowaną wystawami 
przedstawiającymi Ŝycie ZS2, np. 
realizację europejskiego projektu 
Socrates Comenius, oraz licznymi 
gazetkami, np. „Nasze drogi do wspólnej 
Europy”, „Kaszuby jak malowane”. 
Obchody uroczystości 45 – lecia 
zakończyły się wspaniałym 
poczęstunkiem w szkolnej stołówce, o 
wystrój której zadbały p. Hanna 
Zwierzycka i p. Izabela Jarzębska – 
Pawłowska. 
Cała uroczystość przebiegała w miłej i 
przyjaznej atmosferze, do której 
przyczynili się zarówno licznie przybyli 
goście, jak i uczniowie, rodzice oraz 
grono pedagogiczne ZS2. 
 
(Tekst: Teresa Dopke, Zdjęcia: Katarzyna 
Kończak) 
 



HARMONOGRAM ZAJ ĘĆ NA VII  SEMESTRZE UNIWERSYTETU TRZECIEGO 
WIEKU  
 
Data Godzina Wyszczególnienie Uwagi 

3.10.2007 16:30 Klimatologia Biblioteka 

6.10.2007 10:00 Gimnastyka rekreacyjna Gimnazjum Nr 1 

10.10.2007 
15:00 
16:30 

Język angielski 
Socjologia 

Biblioteka 

13.10.2007 10:00 Gimnastyka rekreacyjna Gimnazjum Nr 1 

17.10.2007 
15:00 
16:30 

Język angielski 
Medycyna 

Biblioteka 

20.10.2007 10:00 Gimnastyka rekreacyjna Gimnazjum Nr 1 

24.10.2007 
15:00 
16:30 

Język angielski 
Biblioterapia 

Biblioteka 

27.10.2007 10:00 Gimnastyka rekreacyjna Gimnazjum Nr 1 

7.11.2007 
15:00 
16:30 

Język angielski 
Kinezjologia 

Biblioteka 

10.11.2007 10:00 Gimnastyka rekreacyjna Gimnazjum Nr 1 

14.11.2007 
15:00 
16:30 

Język angielski 
Socjologia 

Biblioteka 

17.11.2007 10:00 Gimnastyka rekreacyjna Gimnazjum Nr 1 

21.11.2007 
15:00 
16:30 

Język angielski 
Psychologia 

Biblioteka 

24.11.2007 10:00 Gimnastyka rekreacyjna Gimnazjum Nr 1 

28.11.2007 
15:00 
16:30 

Język angielski 
Medycyna 

Biblioteka 

1.12.2007 10:00 Gimnastyka rekreacyjna Gimnazjum Nr 1 

5.12.2007 
15:00 
16:30 

Język angielski 
Turystyka 

Biblioteka 

8.12.2007 10:00 Gimnastyka rekreacyjna Gimnazjum Nr 1 

12.12.2007 
15:00 
16:30 

Język angielski 
Socjologia 

Biblioteka 

15.12.2007 10:00 Gimnastyka rekreacyjna Gimnazjum Nr 1 

19.12.2007 16:30 Religioznawstwo Biblioteka 

5.01.2008 10:00 Gimnastyka rekreacyjna Gimnazjum Nr 1 

9.01.2008 
15:00 
16:30 

Język angielski 
Medycyna 

Biblioteka 

12.01.2008 10:00 Gimnastyka rekreacyjna Gimnazjum Nr 1 

16.01.2008 
15:00 
16:30 

Język angielski 
Socjologia 

Biblioteka 

19.01.2008 10:00 Gimnastyka rekreacyjna Gimnazjum Nr 1 

23.01.2008 
15:00 
16:30 

Język angielski 
Turystyka 

Biblioteka 

26.01.2008 10:00 Gimnastyka rekreacyjna Gimnazjum Nr 1 

30.01.2008 
15:00 
16:30 

Język angielski 
Kinezjologia 

Biblioteka 

 
Burmistrz Miasta Redy 
przyjmuje interesantów 
w poniedziałki, w godzinach 
13:00 – 17:00 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Redzie  
przyjmuje interesantów 
w poniedziałki, w godzinach 
16:00 – 17:00 

MIEJSKA BIBLIOTEKA 
PUBLICZNA IM. HIERONIMA 
DERDOWSKIEGO ZAPRASZA DO 
KORZYSTANIA ZE ZBIORÓW 
BIBLIOTEKI 
Oferujemy bogaty księgozbiór: 
 

• literatury pięknej dla dzieci i   
        młodzieŜy 
• literatury pięknej dla dorosłych 
• literatury regionalnej 
• literatury popularnonaukowej, 

m.in. najnowsze kompendia 
wiedzy z zakresu: 
− ekonomii 
− turystyki 
− zarządzania 
− historii 
− pedagogiki. 

Organizujemy: 
• lekcje tematyczne dla dzieci 
• wykłady Uniwersytetu 

Trzeciego Wieku 
• spotkania autorskie 
• zajęcia dla najmłodszych. 

 
Do dyspozycji czytelników udostępnione 
są stanowiska komputerowe, na których 
jest dostęp do Internetu, zainstalowany 
jest pakiet biurowy MS Office 2003 oraz 
system informacji prawnej „LEX”. 
Oferuje takŜe usługi kserograficzne, 
wydruki komputerowe, laminowanie oraz 
bindowanie. 

 
Zapraszamy: 

 
 
 
 
Miejska Biblioteka Publiczna przy ul. 
Derdowskiego 3, � /058/ 678-33-48; 
www.biblioteka.reda.pl 
e-mail: mbpreda@poczta.onet.pl 
 
Biblioteka jest czynna: 
 
w poniedziałki, wtorki, czwartki i piątki 
w godz. 10:00 – 18:00 
w środy w godz. 8:00 16:00 
 
W ostatnią sobotę miesiąca   
w godz. 10:00 – 14:00 
 
 

GODZINY OTWARCIA  URZĘDU 
MIASTA W REDZIE  
 
Poniedziałek 9:00 – 17:00 
 
Wtorek 7:30 – 15:30 
Środa 7:30 – 15:30 
Czwartek 7:30 – 15:30 
Piątek 7:30 – 15:15 
 

 
 



UHONOROWANO PIŁKARZY UKS JEDYNKA REDA 
  
Pierwszej listopadowej niedzieli, 
dlaczego nie prędzej, bo sezon juŜ 
dawno się skończył, w przerwie 
ligowego meczu w Redzie, 
uhonorowano druŜyny UKS Jedynka 
Reda, za mistrzostwo ligi piłki 
noŜnej w sezonie 2006 / 2007 w 
kategorii junior D-2 ( rocznik 1995) i 
E-2 ( rocznik 1997/ 98).. W imieniu 
Zarządu Pomorskiego Okręgowego 
Związku Piłki NoŜnej w Gdańsku 
medale i puchary wręczył trener 
Mieczysław Gierszewski , oraz 
dyrektor redzkiego MOKS i R Jerzy 
Conradi i dyrektor Powiatowego 
Zespołu Placówek Oświatowo 

Wychowawczych w Wejherowie Andrzej Byczkowski. 
Mistrzostwo w lidze E 2 wywalczyli: bramkarze - Rafał Bruzda, Marcel Gostomski; 
gracze w polu - Patryk Rogulski / kapitan/, Sebastian Kwaśnik, Oskar Staniszewski, 
Oskar Cyra, Dawid Hebel, Dariusz Kupc, Dawid Czerwiński, Przemysław 
Renkowski, Maciej Leske, Sebastian Grzenkowicz, Krzysztof Pestilenz, Krzysztof 
Ruchniewicz, Daniel Ściebura, Patryk CzyŜewski, Bartłomiej Kreft, Alan de Nitto, 
Mateusz Hebael, Maciej Milcarz, trener Zbigniew Elwart .  
Mistrzami w lidze D-2 zostali: bramkarze - Łukasz Leśnik, Szymon Skrzypczak, 
Jakub Beyer - Knitter; gracze w polu - Michał Nalepa /kapitan/, Patryk Zambrowski, 
Paweł Bartczak, Marcin Arden, Mateusz Dampc, Nicol de Nitto, Dariusz Formella, 
Mateusz Majka, Patryk Neuman, Oskar Skrzypczak, Mateusz Skrzypczak, Dawid 
Zadrowski, Tomasz Napieralski, Krystian Lider, Michał Potrykus, trener Ryszard 
Nalepa. Ubiegłorocznym mistrzom Ŝyczymy dalszych sukcesów w nauce, 
wytrwałości w treningach i sukcesów na boisku. 

(tekst i zdjęcie:  Michał Kaczmarek ) 
 
ZWYCI ĘSTWO PIŁKARZY UKS „JEDYNKA” REDA. 

 
W dniu 30.X.2007 r. W Gdańsku na 
obiekcie MOKSiR odbył się I 
MłodzieŜowy  
Turniej Piłki NoŜnej pod nazwą 
„Przystanek Euro 2012”. W turnieju 
tym uczestniczyły druŜyny 
reprezentujące poszczególne powiaty 
naszego województwa. Stawiło się 
ogółem 13 reprezentacji. Powiat 
wejherowski reprezentowała druŜyna 
UKS „Jedynka” z Redy.           
W fazie grupowej redzianie osiągnęli 
następujące wyniki: 
Jedynka - S.P. Ze Słupska         4:3 
Jedynka - Energa Sopot            6:2 
Jedynka - S.P.  z Debrzna         0:0 
Do fazy półfinałowej UKS „Jedynka” 
Reda awansował z drugiego miejsca, a 
ustawienie par sprawiło, Ŝe o wejście 
do finału druŜyna z  
Redy ponownie spotkała się z 
piłkarzami z Debrzna. Wynik końcowy 
tej potyczki to zwycięstwo UKS’u 2:1. 
W finale turnieju UKS z Redy pokonał 
faworyzowany Zespół Reprezentacji 

Miasta Gdańska w stosunku 2:1. Rozdanie nagród rzeczowych, wręczanie pucharów 
i medali odbyło się  
podczas około 1,5 godzinnego rejsu katamaranem z Gdańska w kierunku 
Westerplatte. DruŜyna z Redy grała w następującym składzie: bramkarz: Szymon 
Skrzypczak -  wybrany najlepszym bramkarzem całego turnieju. 
W polu: Paweł Brzostek, Patryk Neumann, Nicol De Nitto, Dawid Zadrowski,  
Oskar Skrzypczak, Mateusz Łoboda, Mateusz Dampc, Marcin Grdeń, Krystian 
Lieder, Tomasz Napieralski oraz  Mateusz Skrzypczak – najlepszy strzelec druŜyny, 
zdobywca 7 bramek. 

 
 
R O Z S T R Z Y G N I ĘT O  
K O N K U R S  N A  
N A J Ł A D N I E S Z Y  O G Ó R D  
P R Z Y D O M O W Y  
 

23 października br.  w Urzędzie 
Miasta w Redzie odbyło się uroczyste 
wręczenie nagród w konkursie na 
najładniejszy ogród przydomowy w 
Redzie. WyróŜnionych zostało 23 
posesje i balkony. Komisja w 
składzie: Katarzyna Fedde, Mariola 
Krucińska i Zbigniew Falkowski  
wyróŜniła: 
 

•  za ogród przydomowy 
– zabudowa 
jednorodz inna 

Mirosława i Waldemar 
Grzenkowicz – ul. Długa 67 
Urszula i Paweł Krey – ul. Św. 
Wojciecha 23 
Stefania i Antoni Rosenkranz – 
Al. Lipowa 15 
Łucja i Antoni Wandtke – ul. 
Zacisze 18 
Barbara i Kazimierz Kreft – ul. 
Rekowska 24 
Lisia i Jerzy Groenwald – ul. 
Miodowa 3  
•  za ogród przydomowy 

– zabudowa 
wielorodz inna 

Tadeusz Lesnau – ul. 
Fenikowskiego 1/46 
Ewa i Tadeusz Baranowscy – ul. 
Brzechwy 5/12 
Maria i Stanisław Wandtke – ul. 
Św. Wojciecha 26/15 
•  za naj ładniejszy  

balkon 
Lidia i Janusz Wieczerzak – ul. 
Ceynowy 5/3 
Małgorzata i Leszek Wilgan – ul. 
Św. Wojciecha 30/24 
Gabriela i Józef Bolda – ul. Św. 
Wojciecha 9/31 
Irena i Łucja Jarosiewicz – ul. 
Szkolna 6/64 

MIEJSKI O ŚRODEK KULTURY, 
SPORTU I REKREACJI  

W REDZIE 
 

SERDECZNIE ZAPRAZSZA NA 
TEATR PRZY STOLIKU DLA 
NAJMŁODSZYCH 

 
SPOTKANIA CYKLICZNE W 

PIERWSZĄ SOBOTĘ KAśDEGO 
MIESI ĄCA. 

3 listopad 2007, godz.17.00 

5 styczeń 2008, godz.17.00 

2 luty 2008, godz. 17.00 

1 marzec 2008, godz. 17.00 

5 kwiecień 2008, godz. 17.00 

7 czerwiec 2008, godz. 17.00 

 

WSTĘP WOLNY! ZAPRASZAMY!  



 

 
 

 
SKĄD TEN SZARY DYM….??? 
Po ciepłych letnich dniach zostało juŜ tylko wspomnienie. Wokoło robi 
się szaro, dni stają się krótsze, przyroda i pogoda wyraźnie dają nam 
znać, Ŝe nieuchronnie zbliŜa się zima. A co gorsza z tygodnia na 
tydzień robi się coraz zimniej i to nie tylko na dworze ale i w domach.  
Na szczęście chłód w domu nie jest problemem, wystarczy tylko 
odkręcić kaloryfer lub dobrze napalić w piecu i wszystko wraca do 
normy. Na prawdziwy problem natykamy się poza domem, i 
bynajmniej nie chodzi tu tylko o chłód… 

Wraz z przyjściem 
jesieni i pogorszeniem 
aury nietrudno 
zauwaŜyć, Ŝe większość 
miejskich osiedli 
i małych miejscowości, 
w których mieszkamy 
spowija leniwie 
unoszący się szary dym. 
Wyraźnie widoczny jest 
on w godzinach rannych 
lub późno 

popołudniowych, 
w dzielnicach z przewagą zabudowy jednorodzinnej. Intensywny, 
gryzący zapach spalenizny nierzadko uprzykrza nam spacery w mroźne 
bezwietrzne wieczory.  
MoŜna spytać: Skąd ten szary dym? Czy jest on szkodliwy? I czy 
moŜna temu jakoś zapobiec? 
Pochodzenie tego dymu nie jest trudne do stwierdzenia, wystarcz 
spojrzeć na kominy niektórych domów. Wychodząca z nich szarawa 
mgła, podczas dni o słabym wietrze, bezwiednie opada na ulice naszych 
osiedli. Wynika z tego jasno, Ŝe ktoś w tym domu pali w swoim piecu 
czymś z czego powstaje taki dym. Jak juŜ wspomniano, zjawisko to 
nasila się wraz z nadejściem jesieni, przewaŜnie w godzinach rannych 
i późno popołudniowych, czyli właśnie w tym czasie kiedy ludzie 
rozpalają ogień w kominkach i piecach domowych, aby nagrzać w 
swoich domach. Trwa ono w zaleŜności od aury do połowy wiosny, 
obejmując cały sezon grzewczy i niestety powtarza się co roku. 
W prawdzie nie ma w tym nic dziwnego, Ŝe ludzie palą w piecach i nie 
byłoby Ŝadnego problem gdyby uŜywali drewna, węgla czy innych 
ekologicznych paliw opałowych. Problem pojawia się wtedy kiedy 
spalane są odpady! Właśnie w skutek spalania w niskich 
temperaturach (nawet w najlepszych piecach domowych lub kominkach 
temperatury spalania są stosunkowo niskie) odpadów, pozornie 
niegroźnych takich jak np.: plastikowe opakowania, butelki, gazety, 
kolorowe czasopisma i te drukowane na kredowym papierze, materiały 

gumowe czy teŜ, o zgrozo 
opakowania po odpadach 
niebezpiecznych (farbach, 
lakierach, rozpuszczalnikach, 
środkach ochrony roślin i 
innych), powstaje taki właśnie 
dym. Dym, w którego składzie 
jest tak duŜo związków 
toksycznych, Ŝe śmiało moŜna 
go nazwać trucizną!  
A jak mowa o truciznach to nie 
ma wątpliwości, Ŝe nie 
pozostają one bez wpływu na 
nasze zdrowie i na całe 
środowisko nas otaczające.  
Jakie trujące związki dostają się 
wraz z dymem do powietrza, 
jaki mają wpływ na nasze 
zdrowie, w końcu czemu ludzie 
palą odpady i jakie są najlepsze 
alternatywy dla tego procederu, 
dowiedzą się Państwo w 
kolejnych artykułach 
poświęconych szkodliwości 
spalania odpadów w piecach 
domowych będących częścią 
kampanii Komunalnego 
Związku Gmin „Dolina Redy i 
Chylonki” p.n. „Spalanie 
Śmieci Szkodzi i Szpeci”.  
Zapraszam do lektury.  

KONTAKT 
Wszelkie zapytania, problemy 
związane szczególnie 
z gospodarką odpadami, ale 
takŜe z innymi problemami 
ochrony środowiska i edukacji 
ekologicznej prosimy kierować 
na adres: 
Komunalny Związek Gmin 
„Dolina Redy i Chylonki”, 
ul. Konwaliowa 1, 81-651 
Gdynia, strona: www.kzg.pl 
• gospodarka odpadami: tel. 

624-66-11, mail: 
dgo@kzg.pl  

• ochrona środowiska: tel. 
624-75-15, dos@kzg.pl 



 
 


